
Skolebestyrelsesmøde nr. 7    

Tirsdag den d. 18. februar  

Kl. 18.00 – 20.00  

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Nicklas Ackey, Anne Bøgh, Stine Andersen, Rikke Blangshøj og Anja 
Frimand. 

Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Line Hammer Thorsen  

Elevrepræsentanter: Elevrådet ønsker ikke repræsentation i skolebestyrelsen 
  
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Rikke Blangshøj, Anne Bøgh, Line Aviaja Jørgensen 

Dagsorden Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden 18:00-18:05 Dagsorden er godkendt 

2.  Nyt fra elevrådet 

Lars orienterer fra elevrådet 

18:05-18:10 Der er møde den 24/2. Der skal 

forberedes en workshop med 

udgangspunkt i brætspil, som skal 

køre i frikvartererne i en periode 

frem mod sommer. 

De nye trøjer til idrætsstævner er 

vist frem til sidste fællessamling. 

 

3.  Ind- og udmeldelser 

Der gives en status på ind- og udmeldelser 

siden sidste møde 

18:10-18:15 To indmeldelser og ingen 

udmeldelser. 

4.  Skolesammenlægningen 

Status på skolesammenlægningen efter at 
der siden sidste møde bl.a.   

• Er udsendt informationsbrev om 
udnævnelse af skoleleder fra den 
fungerende skolechef 

• Har været afholdt dialogmøde  

• Kommet informationsbrev fra 
skolelederne 

18:15-18:40 Der er nu udnævnt en skoleleder 

af Skolerne i Rønne. 

Der blev i går afholdt fælles 

informationsmøde for 

personalerne på 

Søndermarksskolen og 

Åvangskolen. 



• Er inviteret til forældremøder på 
de årgange vi ved er berørte 

• Navnet Skolerne i Rønne er blevet 
politisk godkendt 
 
 
 
 

Der var dialogmøde den 10/2. 

Her var bl.a. en kort orientering 

omkring økonomien på den nye 

skole. 

Der kommer en pixiudgave ud til 

alle forældre om fastholdelse af 

trivslen bland eleverne i 

overgangen. 

Det er vigtigt at have en 

ledelsesmæssig opmærksomhed 

på det narrativ der er omkring de 

børn, der skal flytte, og også i 

forhold til de børn, der bliver 

tilbage. 

5.  Den politiske beslutning om omlægning af 

iPads til klassesæt.  

På sidste møde udtrykte 

medarbejderrepræsentanterne under det 

afsluttende meddelelsespunkt en 

bekymring omkring den politiske 

beslutning om at iPads til klassesæt til 

næste skoleår, hvorefter det blev 

besluttet at tage det op på dette møde. 

Beslutningen fra 

kommunalbestyrelsesmødet den 30. 

januar kan ses her 

18.40-19.05 Beslutningen om afskaffelse af 

iPads blev besluttet i september 

2024. 

Medarbejderne har udarbejdet 

en bekymring, som er sendt 

afsted. 

Det er eksempelvis svært at 

undervise i digitalisering og digital 

dannelse uden en iPad. 

I mange fag ligger de mange 

undervisningsforløb digitalt. 

Der er en overvejelse i forhold til, 

om der kan indkøbes en iPad, der 

kan ligge i den enkelte klasse til 

og med 5. årgang til brug i 

didaktisk sammenhæng, så det 

visuelle kan være med til at 

understøtte undervisningen. 

6.  Samrådet for Bornholms 

Regionskommunes skolevæsen 

Den 10. april kl. 16-18 er der møde i 

19.05-19.15 På mødet den 10. april deltager 

Anja Frimand, som 

forældrerepræsentant fra 

https://dagsordener.brk.dk/vis?id=a46e95b1-60c6-4b21-bfbe-11affb6d50c3&punktid=b3d78d56-a74e-4f63-a798-74815fd1b1f8


Samrådet for Bornholms 

Regionskommunes skolevæsen.  

Børne- og Skoleudvalget ønsker, at 

nedenstående tre punkter kommer til 

drøftelse i Samrådet:  

1. Omlægning fra personlige iPads til 
klassesæt og revision af IT-strategi 

2. Proces for og tanker om 
inkluderende læringsmiljøer med 
afsæt i erfaringer med 
prøvehandlinger på skolerne 

3. Udvalgets ønsker til 
implementering af 
kvalitetsprogrammet med fokus 
på en udvidelse af den 
obligatoriske praktik 

Hvis vi har forslag om supplerende 

punkter til drøftelse på mødet, vil de 

gerne modtage evt. supplerende forslag 

med en svarfrist i uge 11. tak, hvor vi også 

skal melde tilbage, hvem der deltager fra 

os. Der forventes deltagelse fra 

skoleleder, formand (evt. anden 

forældrerepræsentant og en 

medarbejderrepræsentant. 

skolebestyrelsen sammen med 

Line Thorsen og Marie Anker. 

7.  Bevægelse 

På baggrund af drøftelse på sidste møde 

fremlægges et udkast til princip for 

bevægelse til drøftelse.   

19.15-19.35 Bestyrelsen ønsker et bredt og 

overordnet princip inspireret af 

dagtilbudsområdet. 

Anja lavet et nyt udkast til næste 

møde den 19/3. 

 

8.  Det sker på skolen 

Orientering fra 

medarbejderrepræsentanterne 

19:35-19:45 0.årgang er ved at lære de sidste 

bogstaver i alfabetet, og så er de i 

gang med at lave fastelavnsris. 

Der er også en 

pædagogstuderende på årgangen 

i øjeblikket.  

2. årgang arbejder med nordisk 



mytologi i dansk, matematik og 

billedkunst. På mandag skal 2. 

årgang opføre læseteater for 

forældre. 

5. årgang har netop afviklet 

teater, og det var en stor succes.  

8. klasses drenge har været til DM 

i håndbold, og det var en virkelig 

god oplevelse. 

9.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

Ledelse  

Medarbejdere 

19:45-20:00 

 

Lars takker af for den her gang. 

Fra 1. marts skal Lars efter 

skolelederrokaden deltage i 

skolebestyrelsen på Svartingedal, 

og Andreas deltager i 

skolebestyrelsesmøderne på 

Søndermarksskolen. 

10.  Punkter til kommende møder Genbesøge skolens principper i 

forhold til sponsorater. 

Kigge på princippet for skolens 

arbejde med bevægelse. 

11.  Eventuelt Der er et ønske om, at det store 

ur i skolegården kommer til at 

virke igen. Lars taler med Tim om 

det. 

12.  Godkendelse af referat, der godkendes 

løbende i mødet. 

Ved mødets afslutning underskrives 

underskriftsblad. 

 

13.  Lukket punkt  

 


